
 

Για το Προεδρείο της Βουλής των Ελλήνων  

ΑΝΑΦΟΡΑ  

Προς την κυρία Υπουργό Πολιτισµού  

Θέµα : Οι φορείς του κινηµατογράφου και της τηλεόρασης εκπέµπουν σήµα κινδύνου.  

Η βουλευτής Χαλκιδικής Κυριακή Μάλαµα καταθέτει ως αναφορά την από 6 Ιουνίου 2025 

επιστολή 1896 επαγγελµατιών του κινηµατογράφου και της τηλεόρασης µε την οποία 

επισηµαίνεται η πλήρης αποτυχία του Ελληνικού Κέντρου Κινηµατογράφου Οπτικοακουστικών 

Μέσων και Δηµιουργίας στην επιτέλεση του έργου του. Όπως επισηµαίνεται στην επιστολή, σε 

όλες τις βασικές του αρµοδιότητες ο νέος αυτός φορέας έχει αποτύχει παταγωδώς, µε αποτέλεσµα 

την κατάρρευση του συστήµατος χρηµατοδοτήσεων κινηµατογραφικών και τηλεοπτικών 

παραγωγών και την διεθνή δυσφήµιση της χώρας στο συγκεκριµένο θέµα.  

Παρακαλούµε, όπως εξεταστούν διεξοδικά τα ζητήµατα που θέτουν οι επαγγελµατίες του 

κινηµατογράφου και της τηλεόρασης στην επιστολή τους, ώστε να προωθηθεί η άµεση 

επεξεργασίας λύσεων στα πολύ σηµαντικά προβλήµατα που αντιµετωπίζει το Ελληνικό 

Κέντρο Κινηµατογράφου Οπτικοακουστικών Μέσων και Δηµιουργίας 

Αθήνα, 16 Ιουνίου 2025  

Η αναφέρουσα βουλευτής  

Μάλαµα Κυριακή

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΑΝΑΦΟΡΩΝ:
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Ημερομ. Κατάθεσης:
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ΑΝΟΙΧΤΗ ΕΠΙΣΤΟΛΗ  - 6  Ιουνίου 2025 

ΣΙΝΕΜΑ ΣΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ - ΟΡΑΤΟΤΗΣ ΜΗΔΕΝ 
1896 επαγγελµατίες του οπτικοακουστικού τοµέα  

εκπέµπουν σήµα κινδύνου    

Σε µια εποχή όπου οι τέχνες, η ελευθερία τους και η χρηµατοδότησή τους µοιάζουν 
να πατούν σε κινούµενη άµµο, εµείς, οι επαγγελµατίες του κινηµατογράφου και της 
τηλεόρασης από όλες τις ειδικότητες – παραγωγοί, σκηνοθέτες, ηθοποιοί, καλλιτεχνικοί 
συντελεστές, τεχνικοί, διανοµείς, αιθουσάρχες, καθώς και κάθε είδους εταιρείες που 
δραστηριοποιούνται στον οπτικοακουστικό τοµέα – εκπέµπουµε σήµα κινδύνου για τους 
χειρισµούς και τα αποτελέσµατα του Υπουργείου Πολιτισµού και της διοίκησης του 
ΕΚΚΟΜΕΔ (Ελληνικού Κέντρου Κινηµατογράφου Οπτικοακουστικών Μέσων και 
Δηµιουργίας) τον τελευταίο χρόνο, και δηλώνουµε ότι η εµπιστοσύνη µας στις ενέργειές 
τους έχει κλονιστεί πλήρως, µε αποκλειστική τους ευθύνη. 

ΤΙ ΣΥΜΒΑΙΝΕΙ:  
• όσον αφορά το cash rebate (αυτόµατο σύστηµα χρηµατοδότησης χωρίς ποιοτικά 
κριτήρια που αφορά το σύνολο του οπτικοακουστικού τοµέα) εδώ και 4 µήνες ο 
οργανισµός βρίσκεται σε καθεστώς στάσης πληρωµών,   ενώ το πρόβληµα της 
αφερεγγυότητάς του µε τα τεράστια ποσά που οφείλει σε Έλληνες και ξένους 
παραγωγούς, οι οποίοι µε τη σειρά τους οφείλουν σε ελληνικά και αλλοδαπά 
χρηµατοπιστωτικά ιδρύµατα, αποτελεί πλέον αντικείµενο συζήτησης διεθνώς, 
εκθέτοντας ανεπανόρθωτα τη χώρα και τους επαγγελµατίες της (βλ. επισυναπτόµενα 
στοιχεία ή πατήστε εδώ: Παράρτηµα Ι)·  

• η νέα διαδικασία χρηµατοδότησης του cash rebate για τις ελληνικές ταινίες 
και τις διεθνείς συµπαραγωγές µέσω του ΕΣΠΑ καθιστά τη χρήση του 
επενδυτικού κινήτρου εξαιρετικά δύσκολη (βλ. επισυναπτόµενα στατιστικά 
στοιχεία ή πατήστε εδώ: Παράρτηµα ΙΙ)·  

• η χρηµατοδότηση των επιλεκτικών προγραµµάτων (που αφορούν 
αποκλειστικά το Ελληνικό Σινεµά και τις συµπαραγωγές και µε ποιοτικά κριτήρια) 
στη χώρα µας µε βάση το ανακοινωµένο ποσό των 6.500.000€ για το 2025, 
εξακολουθεί να παραµένει περήφανα στην τελευταία θέση της Ευρώπης µε 
βάση το Ακαθάριστο Εγχώριο Προϊόν (ΑΕΠ) της, και η κατά κεφαλήν 
δαπάνη να ανέρχεται µόλις σε 0,63€ ανά κάτοικο (βλ. επισυναπτόµενα 
στατιστικά στοιχεία ή πατήστε εδώ: Παράρτηµα ΙΙΙ).  

• το πολυδιαφηµισµένο πρόγραµµα εξωστρέφειας δυστυχώς δεν αφορά 
στην εξωστρέφεια των ταινιών και των επαγγελµατιών του τοµέα, αλλά 
κυρίως στην ενίσχυση δράσεων, πολλές από τις οποίες είναι αµφίβολης ποιότητας, 
και στην εξωστρέφεια του ίδιου του οργανισµού. Συγκεκριµένα, από τα 1.700.000€ 
που έχουν ανακοινωθεί, µόνο οι 100.000€ προορίζονται για την διανοµή των 
ελληνικών ταινιών, και µόνο οι 150.000€ για την παρουσία τους στο εξωτερικό·  

• ο οργανισµός έχει στελεχωθεί µε πρόσωπα χωρίς καµία εµπειρία στον 
οπτικοακουστικό τοµέα, κάτι που έχει οδηγήσει στην πλήρη 

https://drive.google.com/file/d/1D5mlS1F9szUlYqefV4C3_UDKoHnH5xBF/view
https://drive.google.com/file/d/1gbFQjU9kUbC3HTjAY1yVmNyWdt9HUWiv/view
https://drive.google.com/file/d/1Gmu3M3VykvTKoFrhkSak0fJGbds6th_N/view


αποδιοργάνωσή του. Επικρατεί διαρκής αβεβαιότητα ως προς τις διαδικασίες, η 
γραφειοκρατία αυξάνεται αντί να µειώνεται, λαµβάνονται αποφάσεις µε 
χαρακτηριστική προχειρότητα, και δίνονται υποσχέσεις που δεν υλοποιούνται. Η 
λειτουργία της Γενικής Διεύθυνσης Κινηµατογράφου, που διαχειρίζεται τα 
επιλεκτικά προγράµµατα (πρώην Ε.Κ.Κ.), έχει υποβαθµιστεί . 
Διαπιστώνονται και εδώ καθυστερήσεις ως προς τις οικονοµικές και νοµικές 
υποχρεώσεις του φορέα και υποβάθµιση των έµπειρων στελεχών. 

Και ενώ έχει πλέον αποδειχθεί ότι τα χρήµατα που επενδύονται στις οπτικοακουστικές 
παραγωγές επιστρέφονται στο ελληνικό δηµόσιο µε άµεσους και έµµεσους 
τρόπους και φόρους, το αποτέλεσµα όλων των παραπάνω είναι ότι το ΕΚΚΟΜΕΔ στην 
παρούσα συγκυρία αδυνατεί να επιτελέσει τους ρόλους του: τη στήριξη του ελληνικού 
σινεµά, την προσέλκυση ξένων επενδύσεων, την διατήρηση θέσεων εργασίας, τη χάραξη 
στρατηγικής, την προβολή της χώρας µας διεθνώς και την διατήρηση της κινηµατογραφικής 
πολιτιστικής κληρονοµιάς. Με αυτόν τον τρόπο, ο πολιτισµός πλήττεται από την Πολιτεία 
στο σύνολο του εύρους του και της σηµασίας του – καλλιτεχνικής, εκπαιδευτικής, 
οικονοµικής, εργασιακής. Ήδη όλο και λιγότερες ξένες παραγωγές έρχονται στη χώρα, όλο 
και λιγότερες ελληνικές ταινίες φτάνουν στο στάδιο της παραγωγής, µε αποτέλεσµα όλο και 
περισσότερες θέσεις εργασίας και αναπτυξιακές ευκαιρίες να χάνονται.   

ΤΙ ΖΗΤΑΜΕ:  
Α) Σχετικά µε το cash rebate:  
• Αποπληρωµή όλων των αιτηµάτων ελέγχου που έχουν υποβληθεί µέχρι 
σήµερα.  

• Έκδοση αποφάσεων όλων των αιτηµάτων υπαγωγής  που έχουν υποβληθεί 
µέχρι σήµερα. 

• Επίλυση των εξαιρετικά σοβαρών προβληµάτων που έχουν προκύψει από 
τη χρηµατοδότηση του cash rebate από το ΕΣΠΑ,  ενός χρηµατοδοτικού 
εργαλείου µη ευέλικτου σε κρίσιµα σηµεία, άρα και ακατάλληλου για την παραγωγή 
οπτικοακουστικών έργων 

Β) Σχετικά µε τα επιλεκτικά προγράµµατα και τη διανοµή: 
• Αύξηση της χρηµατοδότησης των επιλεκτικών προγραµµάτων στο ετήσιο 
συνολικό ποσό των 15.000.000€, ποσό για το οποίο η νυν διοίκηση του 
ΕΚΚΟΜΕΔ, είχε δεσµευτεί από τον Νοέµβριο του 2023, παρουσία της τότε 
πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Πολιτισµού, και αντίστοιχα αύξηση της 
ενίσχυσης της διανοµής στα 500.000€.  

Γ) Σχετικά µε τη διάρθρωση του οργανισµού: 
• Στελέχωση του Δ.Σ. και κρίσιµων διοικητικών θέσεων στον υπόλοιπο 
οργανισµό και µε καταξιωµένους επαγγελµατίες του οπτικοακουστικού 
τοµέα, κάτι που επιτρέπει ο ιδρυτικός του Νόµος ανεξάρτητα από την κατοχή 
πανεπιστηµιακών τίτλων. 

• Αναβάθµιση και αυτόνοµη λειτουργία της Γενικής Διεύθυνσης 
Κινηµατογράφου, µε αρµοδιότητες που θα της εκχωρηθούν. 



Ζητούµε µετ’ επιτάσεως από τον Πρωθυπουργό, την Κυβέρνηση, την ηγεσία του 
Υπουργείου Πολιτισµού και τη διοίκηση του ΕΚΚΟΜΕΔ να προχωρήσουν, έως τις 15 
Σεπτεµβρίου, στις αναγκαίες ενέργειες για την εύρυθµη και αποτελεσµατική λειτουργία του 
οργανισµού. 
Η έλλειψη µέριµνας, οι παλινωδίες και τα εσφαλµένα πλαίσια για τον οπτικοακουστικό 

τοµέα εκθέτουν και αποµονώνουν τη χώρα, και συνιστούν βαρβαρότητα απέναντι στο 
ύψιστο αγαθό των τεχνών, του πνεύµατος και του σύγχρονου πολιτισµού, για το σήµερα και 
τις επόµενες γενιές.   
Αν έως τις 15 Σεπτεµβρίου – ηµεροµηνία κατά την οποία ο οργανισµός συµπληρώνει 

επισήµως ένα έτος λειτουργίας – δεν ικανοποιηθούν τα παραπάνω αιτήµατα, εµείς οι 
επαγγελµατίες του οπτικοακουστικού τοµέα ενωµένοι, διατηρούµε ανοιχτά όλα 
τα ενδεχόµενα αντίδρασης.  

Ακολουθήστε την πρωτοβουλία ΣΙΝΕΜΑ ΣΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ - ΟΡΑΤΟΤΗΣ ΜΗΔΕΝ 
στις σελίδες µας στα social media:   

facebook  
 instagram 

Ακολουθούν αλφαβητικά ανά ειδικότητα οι υπογράφουσες και οι υπογράφοντες: 

[ σκηνοθέτες / σεναριογράφοι ] 

γός  

   

https://www.facebook.com/profile.php?id=61577057516622&sk=mentions
https://www.instagram.com/p/DKeVcUCNEnK/?igsh=aHExM3lhNm1sOHVn
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